
1. Kedy bola založená organizácia
World-F.I.M.A. a čo je jej hlavným cie-
ľom a poslaním?
World-F.I.M.A. bola založená pred šiesti-
mi rokmi, teda v r. 1998 ako celosvetové
rozšírenie dovtedy existujúcej organizácie
Euro-F.I.M.A. Cieľom World-F.I.M.A. je
koordinácia potrieb a požiadaviek organi-
zátorov odborných veľtrhov, ktoré sú člen-
mi World-F.I.M.A., aby dokázali lepšie
plniť požiadavky a očakávania priemyslu
v oblasti automatizácie, riadenia a mera-
nia. Sme si istí, že každý člen World-
F.I.M.A. reprezentuje najuznávanejší veľ-
trh vo svojej krajine alebo v nejakej špeciálnej oblasti. Spoločným
úsilím dokážu jednotliví členovia lepšie reagovať na požiadavky
trhu z hľadiska vystavovateľov aj návštevníkov.

2. Čo je hlavnou výhodou pre vystavovateľov a návštevníkov
tých veľtrhov, ktoré sú členmi World-F.I.M.A.?
Myslím si, že hlavnou výhodou a cieľom pre návštevníkov je zú-
častniť sa na veľtrhu a nájsť aplikácie a riešenia, ktoré sú pre nich
zaujímavé, a pre vystavovateľov je to možnosť stretnúť sa s odbor-
níkmi, ktorí sú neoddeliteľnou súčasťou ich podnikania. To však
znamená, že ako zastrešujúca organizácia musíme pozorne načú-
vať očakávaniam vystavovateľov a návštevníkov. A potom jediné,
čo musíme urobiť, je to, že tieto očakávania sa stanú skutočnosťou
v priebehu krátkeho trvania každého veľtrhu.

3. V súčasnosti možno postrehnúť snahu o definovanie pozície
automatizácie medzi ostatnými technológiami, napr. informač-
nými či telekomunikačnými. Aký je váš názor v tomto smere
na špecializované veľtrhy automatizácie? Dokážu vniesť viac
svetla do tohto hľadania, dokážu jasne naznačiť dôležitosť a po-
stavenie automatizácie v súčasnom priemysle? Je automatizá-
cia ešte „živá“?
V oblasti automatizácie sa už pohybujem od roku 1965. Za ten čas
som mal možnosť vidieť evolúciu aplikovaných technológií. Je
jasné a dôležité si uvedomiť, že aj informačné a telekomunikačné
technológie zahŕňajú automatizáciu. Keď hovoríme o automatizá-
cii, hovoríme o jej jednotlivých komponentoch, snímačoch, ria-
dení pohybu či riadiacich systémoch, ktoré sa stávajú súčasťou
informačných technológií a ďalších sofistikovaných systémov.
Budúcnosť bude z môjho pohľadu smerovať k vytváraniu veľtr-

hov, ktoré budú pokrývať všetky tieto ob-
lasti. A návštevníci budú z toho taktiež
profitovať, pretože sa budú môcť stále
hlbšie oboznamovať s ponukou na trhu
a zamerať sa len na to, čo naozaj potrebu-
jú. Myslím si, že automatizácia je jedným
z dôležitých hnacích motorov priemyslu,
a to najmä v oblasti kvality, konkurencie-
schopnosti aj tvorby zisku.

4. Jedným z posledných členov World-
F.I.M.A. je projekt Automatizace ako sú-
časť Medzinárodného strojárskeho veľ-
trhu v Brne. Aké sú vaše dojmy z tohto

projektu? Vidíte potenciál pre vystavovateľov, aby si našli nové
obchodné možnosti a nový trh?
Ďakujem za túto otázku. Tento projekt sme si vytypovali už pred
niekoľkými rokmi. Po prvýkrát som na návšteve Českej republiky
a prvýkrát sa zúčastňujem projektu Automatizace. Po vypočutí
údajov od organizátorov sme zistili nárast veľtrhu o 15 %. Zo stra-
ny priemyslu a zástupcov priemyselných podnikov vidieť veľký
záujem o vystavovateľov, ktorí sa radia do oblasti automatizácie.
A keď tento záujem o automatizáciu existuje, možno očakávať aj
potenciálny nárast záujmu o aplikácie a nové projekty. Znovu to
nie je len dobrá správa pre vystavovateľov, ale aj pre návštevníkov,
ktorí tak majú možnosť vidieť nové trendy v automatizácii pri-
pravené riešiť ich aplikačné úlohy. Budem očakávať záverečnú
správu z brnianskeho veľtrhu, ale už teraz vám môžem povedať, že
tieto výsledku budú podstatne lepšie ako tie z predchádzajúcich
rokov.

5. Ako prezident World-F.I.M.A. môžete porovnávať úroveň
jednotlivých členských veľtrhov. Môžete povedať, ktorý je pod-
ľa vás svetovým lídrom v oblasti veľtrhov zameraných na auto-
matizáciu?
Neexistuje jeden veľtrh, ktorý je svetovým lídrom v oblasti auto-
matizácie. Niektoré z nich však majú väčšiu zahraničnú účasť
a dosah. Každý jeden z veľtrhov združených vo World-F.I.M.A.
reprezentuje No. 1 veľtrh vo svojej krajine.

Ďakujeme za rozhovor.
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Návštevníci aj vystavovatelia
profitujú z veľtrhov, 
ktoré sú členmi World-F.I.M.A.

Bienále AUTOMATIZACE, ktoré je súčasťou Medzinárodného strojárskeho veľtrhu (MSV) v Brne 
od roku 2000, sa dostalo tohto roku výraznej pozornosti. Spomínaný projekt bol totiž prijatý do celosvetovej
rodiny veľtrhov, ktoré sa zameriavajú na automatizáciu, meranie a prevádzkové zariadenia a ktoré sú
združené v organizácii World-F.I.M.A. Medzi nimi možno spomenúť významné odborné veľtrhy ako ISA
v USA, ISA Expo Control v Mexiku, BIAS v Taliansku, INTERKAMA+ v Nemecku, MICONEX v Číne
či HET Instrument v Holandsku. Pri príležitosti prijatia projektu AUTOMATIZACE do tejto rodiny
veľtrhov sa uskutočnilo v priebehu MSV aj výročné zasadnutie organizácie World-F.I.M.A. 
AT&P journalu poskytol v tejto súvislosti rozhovor prezident World-F.I.M.A., Piergiuseppe Zani.
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